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گروه ورزشــی- تیــم فوتبال 
پرســپولیس در جریان دیــدار مقابل 
آلومینیــوم اراک در مرحله یک چهام 
نهایی جام حذفی برخلاف انتظارها تن 
به شکست داد و وداع زودهنگامی با این 
مسابقات داشت تا شانس قهرمانی در 

این تورنمنت را از دست بدهد.
این نتیجه در حالــی رقم خورد 
که با توجه به فاصله 6 امتیازی با صدر 
جدول در لیگ برتر و اندک بودن شانس 
قهرمانی این تیم در مسابقات لیگ، به 
نظر می رسید تمرکز یحیی گل محمدی 
و شاگردانش روی جام حذفی باشد تا 
در صورت شکست در رقابت قهرمانی 
در لیگ مقابل اســتقلال، با قهرمانی در 
این تورنمنت بتوانند فصل خودشــان 
را بــا موفقیت به پایان برســانند ولی 
شکست ناباورانه مقابل آلومینیومی که 
به نظر اوضاع خوبی نداشت و به تازگی 
تغییراتی در کادرفنی اعمال کرده همه 
نقشــه های سرخپوشان را نقش برآب 

کرد.
بدین ترتیب با توجه به شرایط و 
از دست رفتن قهرمانی در جام حذفی و 
کمرنگ بودن شانس قهرمانی در لیگ به 
نظر می رسد سرخپوشان برای اولین بار 
در شش سال گذشته یک فصل را بدون 
بالای ســر بردن جام قهرمانی به پایان 
برسانند. اتفاقی که این تیم و هوادارانش 
به واســطه نتایج درخشــان سال های 

گذشته اصلًا به آن عادت ندارند.
دوران طلایی جدید پرسپولیس 
با ورود برانکو ایوانکوویچ رقم خورد. 
سرمربی کروات که پیش از این سابقه 
هدایت تیم ملی را در کارنامه داشــت 
بعد از چند سال دوری به ایران برگشت 
تــا دوران جدیــدی از حضورش در 
فوتبال کشــورمان را رقم بزند و اتفاقاً 
هم پایه گــذار یک عصر طلایی برای 
سرخپوشــان پایتخت بود که شاید در 

تاریخ این باشگاه بی نظیر باشد.
برانکــو تیــم را در میانــه فصل 

چهاردهم در اختیار گرفت و تغییرات 
را در این تیم شکل داد. پرسپولیسی که 
چند فصل نتایج خوبی کســب نکرده 
بود تبدیل به مدعی شــد و اگرچه در 
لیگ پانزدهم قافیه قهرمانی را در هفته 
آخر با تفاضل گل به استقلالِ خوزستانِ 
عبدالله ویســی واگذار کرد ولی در قد 
و قواره قهرمان ظاهر شــده و بازیکنان 
این تیم در بازی پایانی فصل مقابل راه 
آهن با تشــویق هواداران زمین را ترک 
کردند. فصلی که با درگذشت مرحوم 
هادی نوروزی می رفت تا تراژیک تر از 
این به پایان برسد ولی تفاضل گل مانع 

رویاپردازی قرمزها شد.
برتری چهار گله مقابل استقلال 
هــم یکــی از نتایج خــوب آن فصل 
پرسپولیس بود. با این وجود این پایان 
یک فصل خوب برای ســرخ ها نبود 
بلکه شــروع یک عصر طلایی با درو 
کردن انواع و اقســام جام ها و رکوردها 
بود و از فصل بعد برانکو و شاگردانش 

دوران طلایی را استارت زدند.
پرسپولیس در لیگ شانزدهم بعد 
از دوری 9 ساله از جام موفق شد قهرمان 
لیگ برتر شود. در فصلی که تقریباً هیچ 
مزاحمی در مســیر قهرمانی نداشت.

سرخپوشان با برتری مقابل نفت تهران 
موفق شدند سوپرجام را هم بالای سر 
ببرنــد و آن فصل دوگانه برای این تیم 

رقم بخورد.
پرســپولیس در لیگ هفدهم هم 
به مسیر خود در قهرمانی ادامه داد. این 
بار جــدی ترین رقیب  آنها ذوب آهن 
امیر قلعه نویی بود که البته نتوانســت 
مزاحمت چندانــی برای قهرمانی تیم 

برانکو ایجاد کند.
سوپر جام آن سال هم به دلیل عدم 
حضور تیم استقلال که با هدایت شفر 
قهرمان جام حذفی شــده بود با نتیجه 
3 بر صفر به ســود قرمزها رقم خورد 
تا یک دوگانــه دیگر هم برای این تیم 
شکل بگیرد. آنها در بازی های آسیایی 

هم نتایج خوبی کسب کردند.
فصل پرسپولیس البته می توانست 
به مراتب با شــکوه تر باشد اگر صعود 
این تیم به فینال آســیا برای اولین بار، 
با قهرمانی این تیم همراه می شــد ولی 
شکست در برابر کاشیما رویای برانکو 

سرخ ها را پر پر کرد.
لیگ هجدهم ســومین قهرمانی 
پیاپی پرســپولیس در لیــگ برتر رقم 

خورد. در رقابتی جانانه با سپاهان که در 
نهایت با قهرمانی برانکو و شاگردانش 

به پایان رسید.
آنها در جام حذفی هم به قهرمانی 
رسیدند تا دوگانه خود را شکل دهند و 
طی تصمیم فدراسیون فوتبال قهرمان 
مشــترک لیگ و جام حذفی مقرر شد 
بدون برگزاری بازی قهرمانی سوپرجام 
را هم مــال خود کند. یعنی یک فصل 
درخشــان با کسب ســه گانه به پایان 

رسید.
لیــگ نوزدهم فصل جدایی تلخ 
برانکو از پرســپولیس بود. اتفاقی تلخ 
برای پرســپولیس و هوادارانش. ابتدا 
کالدرون آرژانتینی وارد گود شــد و به 
دلیلی مشکلاتی که با باشگاه داشت تیم 
را ترک کرد و مســئولان باشگاه سراغ 
بهترین گزینه موجــود داخلی رفتند. 
یحیی گل محمدی که در آن مقطع در 
شهر خودرو مشهد مشغول بود در یک 
فرایند پیچیده جدا شد و به تیم سابقش 
پیوســت و این انتقال باعث ایجاد یک 
درگیری حقوقی میان دو باشگاه شد که 

همچنان ادامه دارد.
یحیی پرسپولیس را قهرمان لیگ 
برتــر کرد و در آســیا هم بــار دیگر با 
هدایت او توانستند راهی فینال شوند و 
اینبار اولسان هیوندای بود که حسرت 
قهرمانی آسیا را بر دل این تیم گذاشت.
لیگ بیســتم برای پرسپولیس با 

پنجمیــن قهرمانی پیاپی همراه بود که 
یک نتیجه تاریخی محسوب می شود و 
بعید است دیگر به این زودی ها تیمی 

به آن دست پیدا کند.
آنها برابر تراکتور در ســوپرجام 
هم به برتری رسیدند تا یک جام دیگر 
هم در طول فصل بالای سر ببرند. این 
آخرین جامی بود که تا امروز سرخ ها 

بالای سر بردند.
لیــگ بیســت و یکــم بــرای 

پرســپولیس در حال متفــاوت رقم 
خوردن اســت. فاصله شش امتیازی با 
صدر جدول در فاصله 6 هفته مانده به 
پایان لیگ، شکست در سوپرجام مقابل 
فولاد و حذف از یک چهارم نهایی جام 
حذفــی مقابل آلومینیوم. اگرچه فصل 
برای یحیی و شــاگردانش هنوز تمام 
نشده و اندک امیدی برای بازگشت به 
صــدر جدول در هفته های باقی مانده 
دارند ولی کار بســیار سختی است و 

احتمال اندکی برایش وجود دارد. آنها 
به دلیل عدم کســب مجوز حرفه ای از 
مســابقات آســیایی هم کنار گذاشته 
شــدند. چیزی که به نظر می رسد این 
است که پرسپولیس بعد از 6 سال دور 
از جام خواهــد بود. بعد از 5 قهرمانی 
لیگ، یک قهرمانی جام حذفی، چهار 
قهرمانی در ســوپرجام و دو صعود به 
فینال رقابت های آسیایی. آیا این پایان 

دوران طلایی پرسپولیس است؟

گــروه ورزشــی- نگاهی به 
تغییرات تیم ملی والیبال نسبت به سال 
گذشته نشان می دهد عزم عطایی برای 
پوســت اندازی، کاملا جدی است. در 
همین ابتدا نگاهی به لیست 12 نفره تیم 
ملی والیبال در المپیک توکیو می اندازیم 
که توســط ولادیمیر آلکنو اعلام و البته 
در نهایت بــه یک ناکامی بزرگ منجر 
شــد.  "سعید معروف )کاپیتان(، جواد 
کریمی، سیدمحمد موسوی، علی اصغر 
مجرد، مسعود غلامی، امیر غفور، صابر 
کاظمی، میلاد عبادی پور، میثم صالحی، 
مرتضی شریفی، مهدی مرندی و آرمان 
صالحی" هنوز یک ســال هم از اعلام 
این لیست که در تابستان 1400 ترکیب 
ایده آل والیبال ایران بود، نگذشته و حالا 
با یک تیم کاملا متفاوت روبه رو هستیم. 
بهــروز عطایی که دیروز در نشســت 
خبری به پوســت اندازی در تیم ملی 
و لزوم اســتفاده از نفــرات باتجربه در 
مسابقات مهم و کلیدی اشاره کرده بود، 
با تیمی جوان و کم تجربه کار ســختی 
برای موفقیت در لیگ ملت ها پیش رو 

دارد. 
فقط سه المپیکی در لیست 

نهایی لیگ ملت ها؟!
سعید معروف خداحافظی کرده 
و قصد بازگشــت به تیم ملی را ندارد. 
نفراتی همچون ســیدمحمد موسوی 
و امیــر غفور هم بــا تفکر جوانگرایی 
به تیم ملی دعوت نشــدند و نسبت به 
تیمی که به المپیک توکیو اعزام شــده، 
امسال خبری از مهدی مرندی، مسعود 
غلامی و آرمان صالحی هم در لیســت 
تیم ملی نیست. از سوی دیگر علی اصغر 
مجرد، میثم صالحی و جواد کریمی هم با 
مصدومیت های شدیدی که برایشان در 
فصل گذشته به وجود آمده، این روزها 
فقــط مراحل درمانی خود را در اردوی 
تیم ملی سپری می کنند و بعید است به 
لیگ ملت ها برسند. این موضوع باعث 
شــده تا از 22 بازیکنی که عطایی برای 
شــرکت در لیگ ملت ها مدنظر دارد، 
فقــط میلاد عبادی پور، صابر کاظمی و 
مرتضی شــریفی نفراتی باشند که سال 
قبــل در المپیک توکیو به میدان رفتند. 

نســبت به 12 بازیکن نهایی ولادیمیر 
آلکنو در المپیک، احتمالا بهروز عطایی 
با تغییرات 75 درصدی به مصاف رقبای 
سرسخت خود در لیگ ملت های 2022 

خواهد رفت. 
10 بازیکــن تــازه وارد در 

لیست عطایی
جــواد کریمی، علــی رمضانی، 
محمدطاهــر وادی، فاضــل پژومان، 
ابوالفضل  حضرت پــور،  محمدرضا 
قلی پــور، محمدرضــا مــوذن، صابر 
کاظمی، امیــن اســماعیل نژاد، پوریا 
یلی، بردیا ســعادت، علی اصغر مجرد، 
امیرحســین توخته، رضــا عابدینی، 
محراب ملکی ســرخی، مهدی جلوه، 
امیررضا ســرلک، میــلاد عبادی پور، 
امیرحسین اسفندیار، اسماعیل مسافر، 
مجتبــی میرزاجانپــور، امیرحســن 
فرهادی، مرتضی شریفی، میثم صالحی 
و احسان دانش دوســت 25 بازیکنی 
هستند که از سوی بهروز عطایی به اردو 
دعوت شــدند، اما همان طور که در بالا 
هم متذکر شــدیم، جواد کریمی، میثم 

صالحــی و علی اصغر مجرد به احتمال 
فراوان به دلیل مصدومیت و نرســیدن 
به آمادگی صددرصدی نمی توانند در 
لیگ ملت ها به میدان بروند. از میان 22 
بازیکن باقی مانده که البته  هنوز 5 نفر از 
آن ها به خاطر بازی خارج از لیگ ایران در 
اردو نیستند، 10 بازیکن یعنی رمضانی، 
پژومان، قلی پور، اسماعیل نژاد، ملکی 
سرخی، جلوه، سرلک، مسافر، فرهادی 
و دانش دوســت تا به حال سابقه بازی 
برای تیم ملی بزرگسالان در لیگ ملت ها 
را نداشتند و با کمترین تجربه بازی ملی 
احتمالا چنــد نفر از آن هــا باید برابر 

برترین های دنیا بایستند. 
عطایی به باتجربه ها روی 

خوش نشان می دهد؟
بــا توجه بــه غیبــت بازیکنانی 
همچون ســیدمحمد موســوی، امیر 
غفور، پوریا فیاضی، فرهاد قائمی، علی 
شفیعی، محمدجواد معنوی نژاد، مسعود 
غلامی و... در لیســت بهروز عطایی و 
البته خداحافظی چند تن از این بازیکنان 
از تیم ملی در ســال های گذشــته باید 

دید ســرمربی تیم ملی در ادامه فصل 
بازی های ملی که تا مهرماه ادامه خواهد 
داشت، به نفرات باتجربه روی خوش 
نشــان می دهد یا قصد عطایی پوست 
اندازی جدی در تیم ملی حتی به قیمت 
نتیجه نگرفتــن در تورنمنت های مهم 
خواهد بــود. البته که نتایج تیم ملی در 
لیگ ملت های 2022 و واکنش مردم به 
بازی کردن جوان ها در ترکیب تیم ملی 
می تواند در تصمیمات سرمربی تیم ملی 
در تورنمنت های بعدی مثل بازی های 
آسیایی و مســابقات جهانی تاثیرگذار 

باشد. 
لطفا نتیجه گرا نباشید!

بهروز عطایی در نشســت خبری 
خود قبــل از شــروع اردوی تیم ملی 
خــودش تایید کــرد که مــردم ایران 
نتیجه گرا هســتند، اما از ســوی دیگر 
راز موفقیت تیم های بزرگ جهان مثل 
برزیل و ایتالیا را ثبات روی نیمکتشان 
دانست. با این وضعیت به نظر می رسد 
ســرمربی تیم ملی که با کنار گذاشتن 
نفرات باتجربه دست به ریسک بزرگی 
زده، از علاقه مندان به والیبال خواســته 
نتیجه گرا نباشند و از همین حالا روی 
المپیــک پاریس تمرکز کننــد. آیا این 
ظرفیت در والیبال ایران وجود خواهد 

داشت؟

گروه ورزشــی- دختر رکابزن ملی پوش ایران 
گفت: فرصت گرفتن مدال را در مسابقات قهرمانی آسیا 
راحت از دســت دادیم و تیم ما استراتژی و هماهنگی 

نداشت.
ماندانا دهقان درباره عملکرد تیم ملی دوچرخه 
سواری زنان ایران در مسابقات قهرمانی آسیا بیان کرد: 
مسابقات قهرمانی آسیا تاجیکستان از سطح مطلوبی 
برخوردار بود اما با توجه به اینکه کشورهای کره، ژاپن، 
هنگ کنگ و چین حضور نداشــتند نمی توان ارزیابی 
کاملی از آن تیم ها برای بازیهای آسیایی داشت. با توجه 
به رقبای دیگری که حضور داشــتند به نظرم اگر کار 
تکنیکی بیشتری انجام داده بودیم، نتیجه بهتری در تایم 
تریل تیمی می گرفتیم. ما در تایم تریل تیمی سوم شدیم 
که اگر کار تکنیکی و تیمی بیشتری انجام داده بودیم به 

نظرم حداقل می توانستیم مدال نقره بگیریم.
تیم ما استراتژی نداشت

او در مــورد نرســیدن به مدال اســتقامت جاده 
قهرمانی آسیا نیز گفت: ماده استقامت جاده به گونه ای 
اســت که همه تیم ها باید استراتژی و کار تیمی داشته 
باشند اما تیم ما استراتژی، هماهنگی و همکاری تیمی 

نداشت و به همین دلیل نشد که نتیجه بگیریم. 
دختر دوچرخه ســوار ایران در پاسخ به پرسش 
دیگری مبنی بر اینکه مگر قبل از قهرمانی آســیا و در 
تمرینات، داشتن استراتژی کار نشده بود ؟ تصریح کرد: 

متاسفانه کم کار شده بود. 
فرصت گرفتن مدال راحت از دست رفت

او در مورد اینکه با توجه به نبود تعدادی از مدعیان، 
این انتظار بود دوچرخه سواری زنان از این فرصت برای 
کسب مدال بیشتر استفاده کند، گفت: فرصت راحت از 
دست رفت و  شاید دیگر این فرصت تکرار نشود اما 

کاری نمی توان کرد. 
باید در مسابقات بیشتری شرکت کنیم

دهقان در پاســخ به این پرسش که با توجه به این 
شرایط امکان گرفتن نتیجه در بازی های آسیایی وجود 
دارد یا خیر؟ تاکید کرد: بله البته که وجود دارد. ما توانایی 
گرفتن نتیجه را داریم اما باید کار شود. داشتن هماهنگی 
و استراتژی خیلی مهم است و باید در مسابقات زیادی 
شرکت کنیم. رکابزنان ازبکستان و قزاقستان که نتیجه 
گرفتند ماه ها اســت که در مسابقات مختلف شرکت 

می کنند. 
یکی دو نفر از آنها چند ماه در مســابقات بلژیک 
بودند اما تنها مســابقه ما ترکیه بود. مسابقه خیلی مهم 
است چون باعث بالا رفتن جسارت می شود و کمک 
می کند که نتیجه بگیریم. با یک مسابقه نمی توان کاری 
کرد. الان تیم های ضعیف هم خودشــان را بالا کشیده 
اند. تیم امارات که همیشه از ما عقب تر بود، در سطح 

امید، سوم شد. 
او ادامه داد: ما همیشــه نسبت به ازبکستان سطح 
بالاتری داشتیم اما الان ازبکستان به گونه ای کار کرده 
که عملکرد خیلی خوبی در قهرمانی آســیا داشــت و 
در مســابقه ترکیه هم با وجود اینکه رکابزنان اروپایی 
هم حضور داشتند، یک رکابزنی از ازبکستان قهرمان 
شد. در مسابقات قهرمانی آسیا هم ازبکستان در تمامی 
رده ها با نفرات کامل حضور داشــت و این در حالی 
بود که ما فقط ســه نفر در رده بزرگسالان و دو رکابزن 
در رده زیــر 23 ســال داشــتیم و در رده جوانان هیچ 
رکابزنی اعزام نشد. سطح جوانان پایین بود و با توجه 
به عملکردی که رکابزنان جوان ما داشتند، می توانستند 
در این مسابقات قهرمانی آسیا مدال بگیرند. کشورهای 
دیگر برای بازی های آسیایی برنامه ریزی کرده اند و یا 
در مسابقات شرکت می کنند و یا در کشورهای دیگر 
اردو زده اند و این در حالی است که ما در ایران امکانات 

کافی و برنامه دقیق نداریم. 
قراردادم در لیگ 10 میلیون تومان است!

او در پاســخ به این پرسش که  سطح قراردادهای 
لیگ در بخش زنان بســیار پایین است و آیا این مسئله 
و کم رنگ بودن اعزام ها انگیزه را از خیلی از رکابزنان 
گرفته اســت؟ گفــت: قراردادهای لیگ که خیلی کم 
اســت. قرارداد من بــرای یک فصل 10 میلیون تومان 
اســت و این در حالی است که در حال حاضر  قیمت 
یک جفت کفش دوچرخه ســواری حدود 10 میلیون 

تومان شده است. 
دوچرخه سوارانی در بخش کوهستان و جاده بوده 

اند که به دلیل این شــرایط،  دوچرخه سواری را کنار 
گذاشته اند.  مسئله دیگر این است که تعداد مسابقات 
داخلی ما هم بسیار کم است. قبلا لیگ ما در سه مرحله 
برگزار می شــد که الان به دو مرحله کاهش یافته و با 
یک مسابقه قهرمانی کشور، کلا در طول سال فقط در 
سه مسابقه داخلی شرکت می کنیم. تعداد مسابقاتی که 
رکابزنان اروپایی شــرکت می کنند که اصلًا  با ما قابل 
مقایسه نیست و رکابزنان آسیایی هم سه یا چهار مسابقه 
در ماه دارند. اگر فدراســیون شرایط اعزام به مسابقات 
بین المللی را ندارد می تواند تعداد مسابقات داخلی را 
افزایــش دهد. وقتی که تعداد مســابقات داخلی زیاد 
باشــد، در شرایط رقابت قرار می گیریم و در بالا رفتن 
سطح ما موثر است. همچنین باعث ایجاد انگیزه و بالا 

رفتن روحیه دوچرخه سواران می شود.
حواشی و مشکلاتی در تیم بانوان است

دختر ملــی پوش ایران در پایــان تصریح کرد: 
حواشــی و مشکلاتی در تیم ملی بانوان هست که اگر 
برطرف شود آینده درخشــانی پیش رو خواهد بود، 
همانطور که ســالها قبل دوچرخه سواران ایران حتی 
نمی توانســتند از خط پایان مســابقه عبور کنند اما در 
حــال حاضر ما با بهترین های آســیا رقابت می کنیم. 
باید به آن نقطه ای برســیم که عنوان و مدال توسط هر 
دوچرخه سواری که کسب شود برای فدراسیون بسیار 
ارزشمند باشد. البته در نهایت این نکته را هم می گویم 
که سرپرســت فدراســیون آقای هاشم کندی و خانم 
ســاکی نایب رییس فدراسیون در چند ماه اخیر تمام 

تلاششان را برای بهبود اوضاع انجام داده اند.

پرسپولیس بعد از 5 سال دور از جام؛

پایان دوران طلایی فرا رسید؟
پرسپولیس در پنج سال گذشته حداقل یک جام در هر فصل بدست آورده ولی احتمالًا

 این فصل پایان این دوره با شکوه خواهد بود.

تیم ملی والیبال زیرورو شد؛ خداحافظی با معروف و دوستان!

گروه ورزشــی-  سرمربی تیم فوتبال منچسترسیتی گفت: من و کلوپ 
دوست نیستیم اما روزی در تالار مشاهیر با هم شام می خوریم.

رقابت منچسترســیتی و لیورپول برای رسیدن به جام قهرمانی این فصل 
لیگ برتر انگلیس تبدیل به یکی از جذاب ترین رقابت های تاریخ فوتبال شده 
اســت. این 2 تیم دیروز در یک دیدار مهم به مصاف هم رفتند و در نهایت به 
تساوی 2 بر 2 رسیدند. سیتی و لیورپول در فاصله 6 روز باید در نیمه نهایی جام 
حذفی فوتبال انگلیس هم به مصاف هم بروند. صرف نظر از رقابت نزدیک، 
رابطه خوب پپ گواردیولا و یورگن کلوپ ســرمربیان 2 تیم هم بر جذابیت 

این رویارویی افزوده است.
گواردیولا در نشست خبری پس از پایان بازی گفت: به تیمم افتخار می کنم 
اما یک فرصت بزرگ را از دست دادیم و به لیورپول اجازه دادیم امیدوار بماند. 
هفــت بــازی دیگر تا پایان فصل داریم و باید همه آنها را ببریم و گرنه کارمان 
تمام است. وی در تمجید از همکارش در تیم رقیب اظهار کرد: کلوپ باعث 
می شود که مربی بهتری شوم. تیم های او مثبت و هجومی بازی می کنند و از این 
نظر دوست دارم مانند او باشم. او بهترین است و هردو سعی می کنیم فوتبالی 

زیبا را ارائه کنیم.
گواردیولا گفت: ما دوستان یکدیگر نیستیم و تا به حال هم با یکدیگر شام 
نخورده ایم. البته شماره تلفنش را دارم اما با او تماس نمی گیرم. یک روز در تالار 
مشاهیر با هم شام می خوریم. برای کلوپ احترام بسیار زیادی قائلم و او هم این 

را می داند. شنبه هفته آینده سعی می کنم که شکستش دهم.

گواردیولا:

روزی در تالار مشاهیر با کلوپ شام 
می خوریم

ناگفته های دختر رکابزن ایران از فرصت سوزی در قهرمانی آسیا
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